
 
 
 
 

6. februar 2024 

 

UngSlagelses bestyrelse har den 11. januar 2024 drøftet oplæg til ny styrelsesvedtægt for UngSlagelse samt 
Plan for Slagelse kommunes, heltidsundervisning, almenundervisning m.m. og har følgende kommentarer: 

Oplæg til ny styrelsesvedtægt for UngSlagelse: 
Ingen kommentarer 
 
Plan for Slagelse kommunes, heltidsundervisning, almenundervisning m.m.: 
Side 3 – punkt 2.1 – 3 punkt: bestyrelsen ønsker formulering ændret til: Det tilstræbes at ungdoms-
skolen tilbyder undervisning og aktiviteter i skolesommerferien  
 
I forhold til punkt 3 og 4 hhv. Vision og Mission for Ungdomsskolen ønsker bestyrelsen at disse drøftes på 
et seminar med ny bestyrelse, ledelse, medarbejdere, elevrepræsentanter med flere når organisationen er på 
plads. Herefter vil bestyrelsen muligvis indsende anmodning om at disse ændres. 
 
Side 5 – punkt 11: 
I forhold til ledelsesnormeringen udtrykker bestyrelsen bekymring da den nuværende ledelsesnormering 
(excl. Klubledelsen og Xclass) er på 3 årsværk– ledelsesantal afhænger naturligvis også af de opgaver 
Ungdomsskolen fremadrettet skal have når Xclass overgår til ZBC fra 1. august 2024. 

 
Samtidig ønsker bestyrelsen at en af den fremtidige ungdomsskoles opgaver bliver at drifte 10. specialklas-
serækker når Xclass overgår til ZBC. Udover muligheden for at skabe et mindre og trygt ungemiljø med dele 
af ungdomsskolens heltidsundervisning samt M-Ung, vil ungdomsskolen også få en volume der gør at den vil 
kunne påtage sig nogle af de ad hoc-opgaver der efterspørges, fx hjemmeundervisning. For nuværende 
kendes antallet af unge der gerne vil have et 10. skoleår udenfor deres nuværende skole, ikke, og det kan være 
svært at afklare, da de unge og vejlederne i øjeblikket ikke ved hvilket tilbud der er til denne gruppe og hvor 
dette skal ligge henne. Vi mener at den naturlige placering når Xclass lukkes, vil være i UngSlagelse – 
ungdomsskolen. 
 
Derudover har bestyrelsen et ønske om at der snarest kommer en afklaring på lokalesituationen, og ser gerne 
at Ungdomsskolen fortsat drives fra Willemoesvej 2B, da denne lokalitet ligger centralt ift. transport, og i nær 
forbindelse til ungdomsuddannelserne og hvor der er mulighed for at bibeholde et ungemiljø i neutrale 
omgivelser. Hvis dette ikke er en mulighed, har bestyrelsen en forventning om at eventuelle nye lokaliteter er 
af en god kvalitet der sikrer et godt undervisningsmiljø for unge og ansatte og at der er plads til alt 
ungdomsskolens udstyr (alt det der for nuværende er på Willemoesvej – dvs. knallerter, mountainbikes, 
busser, trailere, keramikovn og meget mere). Samtidig ønsker bestyrelsen at ungdomsskolen i fald den skal 
flytte lokalitet, inddrages i overvejelserne om nye lokaliteter og i øvrigt varsles i rimelig tid i forhold til selve 
flytteprocessen. 
 
På vegne af bestyrelsen i UngSlagelse, 
 
Hanne Normann Michelsen 
formand 


